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 Akademický senát Masarykovy univerzity  

 Zápis z řádného zasedání ze dne 15. 3. 2010 

 

 

Přítomni: senátoři uvedení v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 tohoto zápisu, při zahájení 

zasedání AS MU přítomno 35 senátorů 
 

Hosté:  prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M., rektor 

  doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, kvestor 

  doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., prorektor pro strategii a vnější vztahy 

               

Program: 

 
 

1. Novela Volebního a jednacího řádu Akademického senátu Pedagogické fakulty  

 

2. Novela Statutu Pedagogické fakulty 

 

3. Novela Statutu Lékařské fakulty  

 

4. Souhlas se jmenováním nového člena Vědecké rady Masarykovy univerzity 

 

5. Novela Statutu Masarykovy univerzity  

 

6. Různé 

 

 

Jednání zahájil pan předseda AS MU, uvítal senátory na zasedání AS MU a konstatoval usnášení 

schopnost AS MU. 

 

 

Ad 1) Novela Volebního a jednacího řádu Akademického senátu Pedagogické fakulty 

 

Pan předseda AS MU konstatoval, ţe návrh novely Volebního a jednacího řádu Akademického senátu 

Pedagogické fakulty byl schválen všemi hlasy senátem Pedagogické fakulty a rekapituloval navrţené 

změny. Jedná se o reorganizaci pravidel zastupování.  

 

Výsledek hlasování o novele Volebního a jednacího řádu Akademického senátu Pedagogické 

fakulty: 

 

Pro: 35 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 0 

 

Novela Volebního a jednacího řádu Akademického senátu Pedagogické fakulty byla schválena. 

 

 

Ad 2) Novela Statutu Pedagogické fakulty 

 

Pan předseda AS MU rekapituloval navrţené změny Statutu Pedagogické fakulty: reorganizace 

oddělení fakulty.  

 



2 

Výsledek hlasování o novele Statutu Pedagogické fakulty: 

 

Pro: 35 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 0 

 

Novela Statutu Pedagogické fakulty byla schválena. 

 

 

Do zasedací místnosti přichází dva senátoři Akademického senátu Masarykovy univerzity. 

 

 

Ad 3) Novela Statutu Lékařské fakulty 

 

Pan předseda AS MU shrnul navrţené změny Statutu Lékařské fakulty a uvedl, ţe dosavadní 

vyloučení třetího a dalších funkčních období proděkanů představuje sebeomezení Lékařské fakulty 

nad rámec zákona. Jeho odstranění je tedy moţné.  

 

Výsledek hlasování o novele Statutu Lékařské fakulty: 

 

Pro: 36 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 1 

 

Novela Statutu Lékařské fakulty byla schválena.  

 

 

Ad 4) Souhlas se jmenováním pana doc. RNDr. Jaromíra Leichmanna, Dr. členem Vědecké rady 

Masarykovy univerzity  

 

Pan předseda AS MU konstatoval, ţe členy Vědecké rady Masarykovy univerzity jsou děkani fakult. 

Pan předseda AS MU dále uvedl, ţe se jedná o personální rozhodování a hlasování o tomto bodu bude 

tajné. 

 

Jako sčítací komisaři byli jmenováni JUDr. Mgr. Martin Škop, Ph.D. a Mgr. Veronika Kudrová. 

 

Výsledek tajného hlasování o souhlasu se jmenováním pana doc. RNDr. Jaromíra Leichmanna, 

Dr. členem Vědecké rady Masarykovy univerzity: 

 

Pro: 35 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 2 

 

Jmenování pana doc. RNDr. Jaromíra Leichmanna, Dr. členem Vědecké rady Masarykovy 

univerzity fakulty bylo schváleno.  

 

 

Ad 5) Novela Statutu Masarykovy univerzity  

 

O navrţené změně Statutu Masarykovy univerzity hovořil pan rektor. 

 

 

Výsledek hlasování o novele Statutu Masarykovy univerzity: 

 

Pro: 37 
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Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 0 

 

Novela Statutu Masarykovy univerzity byla schválena. 

 

 

Ad 6) Různé 

 

Financování a organizace tělesné výchovy  

 

Studentská komora Akademického senátu Masarykovy univerzity vznesla dotaz týkající se změn 

povinné a volitelné tělesné výchovy. 

 

Na téma povinné a volitelné tělesné výchovy hovořil pan rektor. Pan rektor uvedl, ţe se ţádné změny 

ve věci povinné a tělesné výchovy nepřipravují, nicméně jsou okolnosti, které mohou vést ke změně 

jednání. Pan rektor sdělil, ţe pravidlo ohodnocení jedním kreditem se vztahuje pouze na povinnou 

tělesnou výchovu a je zbytečné, aby fakulty volitelnou tělesnou výchovu ohodnocovaly také jedním 

kreditem. Ohodnocení kredity u volitelné tělesné výchovy by mělo odpovídat finanční náročnosti. 

Fakulta by měla volitelnou tělesnou výchovu okreditovat odpovídajícím způsobem, nikoli na 

volitelnou tělesnou výchovu vztahovat dohodu o jednom kreditu týkající se povinné tělesné výchovy. 

Fakulta sportovních studií připravuje celou řadu kurzů v rámci CŢV, ale volitelná tělesná výchova se 

celá do CŢV nepřesune. 

 

Pan rektor dále uvedl, ţe pokud je o volitelnou tělesnou výchovu zájem, musíte o to usilovat na 

fakultách. Nelze stanovit jednotné pravidlo nad rámec povinné tělesné výchovy. 

 

Pan kvestor sdělil, ţe volitelná tělesná výchova stojí asi 5 mil Kč. Pan kvestor také dále poukázal na 

otázku „překreditování“ volitelné tělesné výchovy a hovořil o otázce placené tělesné výchovy v rámci 

programu CŢV. 

 

Pan rektor diskusi shrnul a konstatoval, ţe volitelná tělesná výchova zůstane zachována, v  některých 

případech se však bude měnit počet kreditů. Bude také existovat tělesná výchova v rámci CŢV. 

 

Pan prorektor Bek zdůraznil, ţe kredit není primárně předmětem finanční náročnosti a ani zvyšování 

kreditové zátěţe nelze do nekonečna. Nelze dopustit excesy. 

 

Pan rektor uvedl, ţe kredit má vyjadřovat studijní zátěţ, univerzitní hodnota kreditu závisí na 

garantech jednotlivých programů. 

 

Pan kvestor konstatoval, ţe kredit se stal přepočtovací jednotkou, mělo by to vytvořit rovnováţné 

nastavení na univerzitě; kredit se stal poměrovou jednotkou. 

 

Pan předseda AS MU ukončil debatu. 

 

Stíţnost prof. Hrocha  

 

Pan předseda AS MU uvedl, ţe pan prof. Hroch navrhl na zasedání AS MU projednání těchto bodů: 

 

- zavedení předmětu Etika práce vysokoškolského učitele, a 

- zařazení a rozpracování kategorie stíţnosti studenta do Etického kodexu MU. 

 

Pan předseda AS MU konstatoval, ţe AS MU projednává podněty pana rektora a fakult. 
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Pan profesor Hroch poukázal na důleţitost předmětu Etika práce vysokoškolského učitele a etického 

kodexu MU. Dále pan profesor Hroch informoval AS MU o průběhu vyšetřování e-mailových útoků 

na jeho osobu a o informacích, které mu byly sděleny orgány činnými v trestním řízení. 

 

Pan rektor uvedl, ţe Masarykova univerzita poskytla maximální součinnost Policii ČR, Policie provádí 

vyšetřování, s výsledkem nás neseznámila a nemůţeme tedy reagovat. Pokud došlo k porušení 

opatření z hlediska bezpečnosti, ÚVT nám poskytlo součinnost, aby se toto uţ neopakovalo (ţe by se 

k počítači dostal někdo jiný). 

 

Pan rektor sdělil, ţe Etická komise vydala stanovisko, ţe nedošlo k porušení etických principů ze 

strany akademických pracovníků. Pan rektor zdůraznil, ţe musíme počkat na výsledek vyšetřování. 

 

Pan rektor dále konstatoval, ţe s počítačem bylo nakládáno způsobem, který není vhodný. Počítač byl 

ponechán zapnutý a nezaheslovaný.  

 

Další diskuse se týkala Etického kodexu. 

 

Problematika vedení zápisu a postup při rozhodování AS MU  

 

Dr. Alberti povaţuje za potřebné věnovat pozornost zápisům z minulého zasedání AS MU. Pan 

předseda konstatoval, ţe prvním bodem zasedání AS MU bude vţdy schvalování zápisu z minulého 

zasedání AS MU 

 

V této souvislosti byl rovněţ vznesen dotaz týkající se schvalování Pravidel rozdělování prostředků na 

Masarykově univerzitě. Pan předseda AS MU uvedl, ţe Akademický senát Masarykovy univerzity se 

k Pravidlům vyjadřuje na základě ustanovení Statutu Masarykovy univerzity.  

 

Dr. Alberti dále upozornil na lišící se celkový počet senátorů při jednotlivých hlasováních na minulém 

zasedání AS MU a pořízení hlasovacího zařízení do zasedací místnosti. Diskuse se dále týkala návrhu, 

aby byl před kaţdým hlasováním AS MU ověřen počet senátorů AS MU přítomných v zasedací 

místnosti AS MU. Předseda AS MU se postavil proti, kdyţ poukazoval na nadbytečnost a zdrţování 

jednání. Mgr. Kudrová formulovala následující usnesení zavazující AS MU   

 

„Před každým hlasováním AS MU bude sečten celkový počet senátorů přítomných v zasedací 

místnosti a tento počet bude uveden v zápisu ze zasedání“ 

 

Přítomno: 35 

Pro: 10 

Proti: 19 

Zdrţeli se hlasování: 6 

 

Návrh nebyl schválen. 

 

  

Pan předseda AS MU sdělil, ţe se na začátku dalšího zasedání AS MU zeptá, zda jsou připomínky 

k tomuto zápisu ze zasedání AS MU. 

 

Pan předseda AS MU ukončil zasedání AS MU a poděkoval za účast. 

 

 

Zapsala: Martina Daňková      

 

 

doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. 

Předseda Akademického senátu MU 
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Příloha č. 1 

 

TABULKA ÚČASTI 

 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15. 3. 2010 

Komora akademických pracovníků 

 
 přítomen nepřítomen 

Právnická fakulta   

doc. JUDr. Milan Galvas, CSc.  X 

doc.JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. X  

JUDr. Mgr. Martin Škop, Ph. D. X  

Lékařská fakulta   

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph. D. X  

Prof. MUDr. Marie Nováková, Ph. D. X  

RNDr. Josef Tomandl, Ph. D. X  

Přírodovědecká fakulta    

RNDr. Miroslav Kolář, CSc. X  

doc. Mgr. Lenka Zajíčková, Ph. D. X  

RNDr. Milan Alberti, CSc. X  

Filozofická fakulta   

doc. PhDr. Jarmila Bednaříková, CSc  X 

Prof. PhDr. Jaroslav Hroch, CSc. X  

Jeffrey A. Vanderziel, B. A. X  

Pedagogická fakulta   

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc. X  

doc. RNDr. Vladislav Navrátil, CSc. X  

PaeDr. Jan Šťáva, CSc. X  

Ekonomicko-správní fakulta   

Ing. Radoslav Škapa, Ph. D. X  

Ing. Vladimír Ţítek, Ph.D. X  

doc. PhDr. Růţena Lukášová, CSc. X  

Fakulta informatiky   

doc. RNDr. Ivan Kopeček, CSc.  X 

doc. RNDr. Michal Kozubek, Ph. D. X  

doc. RNDr. Luděk Matyska, CSc.  X 

Fakulta sociálních studií   

doc. PhDr. Zdeněk Kříţ, Ph.D. X  

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. X  

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph. D. X  

Fakulta sportovních studií   

PaedDr. Zdeněk Janík  X  

PaedDr. Miloš Lukášek, Ph.D. X  

PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph. D. X  

Mimofakultní   

Libor Štěpánek X  
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TABULKA ÚČASTI 

 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15. 3. 2010 

Studentská komora  

 

 

 přítomen nepřítomen 

Právnická fakulta   

Jana Kralovianska X  

Mgr. Veronika Kudrová X  

Lékařská fakulta   

MUDr. Martin Pešl  omluven 

Bc. Martin Vrubel X  

Přírodovědecká fakulta   

Mgr. Jan Čech X  

Mgr. Zdeněk Ručka X  

Filozofická fakulta   

Mgr. Kamila Mesiarkinová  omluvena 

Mgr. Jiří Ţoudlík X  

Pedagogická fakulta   

Mgr. David Solnička X  

Bc. Petr Ducháček X  

Ekonomicko -správní  fakulta   

Ing. Šárka Nedělová X  

Bc. František Churý X  

Fakulta informatiky   

Mgr. Martin Kyselák X  

Mgr. Pavel Troubil  omluven 

Fakulta sociálních studií   

Bc. Dalibor Jenne X  

Bc. Petr Soukeník X  

Fakulta sportovních studií   

Mgr. Barbora Jalovecká  omluvena 

Bc. Jiří Sedláček  X 

 

 

 

 
 


